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                       CONSILIUL JUDEŢEAN CONSTANŢA     

Nr.3359/11.02.2019  

 

 

 

 

PROCES VERBAL 

 

 

 

Încheiat astăzi  07.02.2019  la ședința extraordinară a 

Consiliului Județean Constanța 

 

 

 Şedinţa extraordinară a fost convocată de către Grupul de consilieri ai 

Partidului Național Liberal: domnul Bola Bogdan Alexandru, domnul Gheorghe 

Lămureanu, domnul Cruşoveanu Marian, doamna Boldea Lavinia, doamna Topolov 

Gianina, domnul Gima Stelian, domnul Niculescu George Sergiu, domnul Enescu 

Marius, domnul Măndilă George, domnul Memiş Baiazid, domnul Liviu Popa, 

domnul Zahariuc Cristian, domnul Stanca Costel, domnul Iordache Marian, domnul 

Radu Bogdan Matei, astăzi, 07.02.2019, ora 13.00,  în Sala ,,Remus Opreanu” din 

cadrul Palatului Administrativ – Consiliul Judeţean Constanţa, în conformitate cu 

prevederile art.94, alin.2 şi 3 din Legea  nr.215/2001,  privind administraţia publică 

locală. 

 La sedinţă participă: domnul Learciu Dumitru Daniel - Vicepreşedinte al 

Consiliului Judeţean, doamna Belu Mariana - Secretarul Județului Constanța, 

consilieri judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului Județean 

Constanța, directorii direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al Consiliului 

Judeţean Constanţa. 

 De asemenea, în sală, sunt prezenți reprezentanți mass media.  

 Lipsesc: domnul Țuțuianu Marius Horia - Președintele Consiliului Județean 

Constanța, domnul Palaz Claudiu-Iorga - Vicepreşedinte al Consiliului Judeţean 

Constanţa, doamna Boldea Lavinia, domnul Moldovanu Vasile, doamna Nedelcu 

Sabrina, domnul Pintilie Mircea, domnul Turcu Daniel.  
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X 

 

Ordinea de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind acordarea  facilităţilor la transport pentru elevi şi 

studenţi. 

    Iniţiator : Grup consilieri PNL  

 

X 

 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni, 

vă mulțumesc pentru prezență.  

 Având în vedere că președintele consiliului județan este într-o deplasare la 

Bruxelles, astăzi am fost mandatat să conduc această ședință extraordinară.  

 Pentru început am să-i dau cuvântul doamnei Mariana Belu, ca să facă 

prezența. 

 

Dna.Belu Mariana: Sunt 30 de consilieri prezenți, ședința este legal constituită.  

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Bun. Având în vedere că avem cvorum, am să 

supun la vot ordinea de zi. Astăzi avem un singur proiect și anume: 

 

1. Proiect de hotărâre privind acordarea  facilităţilor la transport pentru elevi şi 

studenţi. 

 - Cine este pentru? Abțineri? Împotrivă? Mulțumesc! 

Dna.Belu Mariana: 30 voturi pentru.  

 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Am să dau cuvântul reprezentantului consilierilor 

din grupul Partidului Național Liberal pentru a-și susține proiectul. Domnul 

Marian Iordache, vă rog.  

 

Dl. Iordache Marian: Vreau să încerc să susțin acest proiect din punct de vedere 

al oportunității, și vorbim despre niște drepturi care au fost acordate prin lege. 

 Legislația a fost modificată la sfârșitul anului trecut astfel încât elevii și 

studenții, și vorbim aici de două categorii atât de elevi cât și de studenți, copii care 

au o ocupație, să poată să circule, pe mijlocele de transport în județ, în condițiile 

în care acest transport este subvenționat de consiliul județean. Autoritatea 

județeană poate să subvenționeze, acest lucru, conform legii. 
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 Credem că acest proiect este oportun, este necesar, conferă niște drepturi 

elevilor și studenților și credem că aceste drepturi trebuie acordate.  

 Consiliul județean va avea de lucru din acest moment pentru că va trebui să 

modifice caiete de sarcini, regulamente, servicii și alte lucruri. Dar, asta este treabă 

de executiv pe care, sunt sigur, domnul președinte și conducerea consiliului 

județean o vor opera în perioada următoare. Vă mulțumesc. 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Vă mulțumesc și eu. Are cuvântul domnul Goidea 

Florin. 

 

Dl. Goidea Florin: Bună ziua. Îmi pare foarte rău, personal, că am ajuns la 

situațiile acestea, de vreo 8 luni de zile, ne tot fâțâim pentru o chestie care putea 

fi rezolvată simplu, fără să implice consiliul.  

 Acum, noi suntem în următoarea situație: copii au acest drept fără discuție. 

Deci fără discuție legea le dă acest drept. 

 Problema este că din punct de vedere tehnic mai este de lucru, că știți, legea  

care a apărut în decembrie, trebuiesc pregătite, votul pe care îl dăm noi este un 

vot, „daˮ sau „nuˮ, deci dacă va fi „daˮ, pentru viitor. Pentru că trebuie stabilite 

condițiile, contractul cadru, toate celelelte, care, în acest sens, direcțiile 

Consiliului Județean, trebuie să urgenteze rezolvarea acestei probleme.  

 În același timp, cum vă spuneam la început, îmi pare foarte rău pentru că 

aici nu mai este vorba de politică, pentru că acești copii pot fi PSD, PMP, PNL, 

ALDE, este vorba de copii, deci în totalitate ei au dreptate. 

 Problema noastră este, eu cum aș considera, aș considera că acum trebuie 

mandatat domnul președinte și consiliul județean, astfel încât, cu termene, să 

elaboreze aceste normative pentru stabilirea cadrului legal al subvenționării 

transportului, care să fie cât mai rapid.  

 Așa văd eu votul de astăzi, în consiliu, și nu o luptă între da și nu dacă au 

dreptul sau dacă nu au dreptul. 

 Că știți care este problema, de fapt, noi putem face o sută de hotărâri de 

consiliu, atâta timp cât există un proces în instanță, va trebui să îl respectăm. În 

momentul în care va zice da va fi da, va zice nu va fi nu.  

 Problema este că din punct de vedere legal au dreptul. Dar în momentul 

acesta nu se poate pune în aplicare și trebuie să stabilim noi ca și consilieri și 

consiliul județean, direcțiile astfel încât să se rezolve cât mai repede această 

situație. Mulțumesc. 

 

Dl. Matei Radu Bogdan: Dacă îmi permiteți, facem un amendament, cerem un 

termen la Curtea de Apel și hotărâm. Avem termen de implementare cât spuneți 

cât spuneți o lună, două luni, trei luni. Putem și noi să stabilim un termen de 

implementare.  
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Dna. Belu Mariana: Vorbim pe rând ca să putem și nota.  

 

Dl. Bola Bogdan Alexandru: Noi am discutat ieri în comisiile reunite de 

specialitate despre un amendament pe care îl facem și acum verbal, ca acest 

proiect să intre în vigoare în prima zi a lunii următoare a adoptării bugetului 

județean, tocmai pentru a fi destul timp pentru a se începe procedurile necesare. 

Având în vedere că bugetul național se tot lungește și se va ajunge până în martie, 

eu cred că de la întâi aprilie va intra în vigoare și acest proiect, dacă va fi votat de 

colegii noștri. Mulțumesc! 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Înainte de a lua în discuție amendamentul 

dumneavoastă, trebuie să ascultăm și opinii avizate ale directorilor direcțiilor din 

cadrul Consiliul Județean Constanța sau a personalului de specialitate pe care 

aceștia le-au prezentat în comisii, dar acum fiind într-un plen lărgit cred că este 

important ca să fie auzite de tot consiliul județean.  

 De aceea, înainte de a merge la analiza amendamentului dumneavoastră, 

am să invit pe doamna director a Direcției juridice, doamna Banciu Leila, să-și 

spună punctul de vedere. 

 

Dna. Banciu Leila: Bună ziua! Am discutat împreună cu domniii consilieri, și la 

ședința trecută, toate aspectele cu privire la subvenționarea transportului elevilor 

cu 50%, opinia noastră, a mea, a Direcției juridice, a Direcției economice, a 

Direcției de învățământ și a Direcției care se ocupă cu autoritatea transportului 

rămâne aceeași. 

 Sunt de acord, atât cu domnul Marian Iordache cât și cu domnul Goidea, că 

se poate și este oportun să se adopte acest proiect de hotărâre, problema este 

prematuritatea acestuia cu privire la aspectele pe care le-am învederat data trecută, 

respectiv: procedura pe care această modificare la Legea nr.92, procedura care a 

fost adoptă prin modificarea la Legea nr.92, respectiv pașii. Și dacă doriți pot să 

îi repet din nou. Așteptăm contractul cadru de la A.N.R.S.C., pentru că, pentru 

prima dată consiliile județene vor scoate la licitație aceste servicii. Pentru aceasta 

avem nevoie de acordul-cadru din partea președintelui A.N.R.S.C. pe care 

așteptăm să-l publice în Monitorul Oficial în 120 de zile de la modificarea Legii 

nr.92, ulterior urmând toate etapele: stabilirea tarifului, scoaterea la licitație, prima 

dată, un studiu de fezabilitate cu privite la trasee. 

 Punctul nostru de vedere este că acest proiect de hotărâre nu poate primi un 

aviz pozitiv din partea Direcției juridice, fapt pentru care îi invit și pe colegii mei 

să-și susțină rapoartele la proiect. Mulțumesc domnule vicepreședinte! 
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Dl. Learciu Dumitru Daniel: Mulțumesc. Așa cum v-a precizat doamna director 

a Direcției juridice, de la toate celelalte Direcții, avizele sunt negative. Am să îi 

dau cuvântul doamnei secretar a consiliului județean, doamna Mariana Belu, ca 

să-și susțină la rândul dumneaei punctul de vedere. 

 

Dna. Belu Mariana: Referitor la avizul de legalitate și în situația în care proiectul 

de hotărâre supus dezbaterii va trece, lipsa contrasemnăturii secretarului pe 

hotărârea adoptată. Nu mai repet ce a spus colega mea, doar atât vreau să precizez 

că la acest moment proiectul în forma în care a fost el redactat, chiar și cu 

amendamentul pe care l-a făcut domnul consilier Bola, adică să intre în vigoare 

începând cu data de întâi a lunii în care se aprobă bugetul, estimând noi, așa, la 

începutul lunii aprilie, chiar și în aceste condiții toate aceste proceduri care sunt 

acum bine detaliate în modificarea la Legea nr.92, nu vor putea fi gata. Ca atare, 

el nu va putea să fie pus în aplicare. Sigur că, și am fost foarte atentă la domnul 

consilier Iordache, care a prezentat proiectul, dânsul s-a pronunțat foarte corect și 

a spus din punct de vedere al oportunității, conștientizând faptul că nu putem să, 

sau chiar dacă se aprobă o hotărâre ea ar putea fi doar o hotărâre de principiu, de 

voință a consiliului județean de a acorda aceste facilități elevilor și studenților, 

poate și altor categorii, dar proiectul se referă acum numai la elevi și studenți, însă 

punerea lui în aplicare este absolut imposibilă.  

 Atâta timp cât Legea nr.92, așa cum a fost ea modificată în decembrie spune 

foarte clar că trebuie întăi să aprobăm forma prin care se va da în gestiune, adică 

întâi va trebui să aprobăm înființarea serviciului public de transport județean, acea 

autoritate de care amintea domnul consilier Iordache, este de fapt o structură 

administrativă în cadrul organigramei. Ea nu este un serviciu public, serviciul 

public înseamnă, și noi nu vom putea face decât un serviciul public cu 

personalitate juridică. Va trebui să hotărâm, probabil în cadrul aceleiași hotărâri, 

forma de gestiune, directă sau delegată, probabil că va fi delegată, pentru că noi 

nu avem o flotă a noastră, deci nu putem să o facem noi direct, urmează contractul 

de gestiune, urmează aprobarea tarifului, traseele, toate aceste faze.  

 În prezent Legea nr.92 spune foarte clar și ieri am dezbătut acel articol 42 

în comisii, unde spune foarte clar de unde se acoperă influențele negative, adică 

această subvenție față de prețul/tariful stabilit pentru acele categorii unde există 

gratuitate totală, stabilite prin lege, de unde se plătește subvenția pentru reducerile 

de tarif pentru categoriile pe care tot noi prin hotărâre le stabilim și de asemenea 

ne precizează faptul că această subvenție care de fapt ce este, este un ajutor bănesc 

pe care bugetul județean va trebui să-l suporte până la prețul/tariful aprobat prin 

contractul de delegare, urmare a licitației și acea sumă va trebui plătită, ne spune 

Legea nr.92, va trebui decontată operatorului.  



6 
 

 De asemenea acest articol care ne explică foarte clar cum se va plăti această 

subvenție, ne spune clar că trebuie să respectăm modul în care se calculează 

această subvenție, trebuie să respecte prevederile Regulamentului nr.1370 al 

Consiliului Europei, regulament care a fost validat și de Parlamentul European 

referitoare la modul în care se aplică cele două articole din tratatul Uniunii 

Europene, art.107 și art.108  care se referă în principiu la ajutorul de stat la 

sistemul MINIMIS. Deci de aceea spun că această subvenție, modul de calcul și 

toate aceste chestiuni pur tehnice trebuiesc stabilite anterior, pentru că dacă nu 

sunt stabilite anterior nu avem cum să facem această decontare. Deci sunt 

chestiuni tehnice care trebuiesc aprobate, pentru că legea spune trebuiesc aprobate 

prin hotărâre de consiliu. 

 Astăzi suntem în fața unui proiect de hotărâre în care aprobăm, sau mă rog, 

se propune aprobarea în principiu a acordării acestor facilități a două categorii,  

pentru două categorii elevii și studenții, gratuități pentru cei care beneficiază de 

această gratuitate, ca o voință a consiliului județean. Dar repet, o hotărâre care nu 

va putea fi pusă în aplicare pentru că nu avem celelalte date.  

 Acesta este punctul meu de vedere, ca atare, în forma în care ea este 

adoptată, din punctul meu de vedere, nu îndeplinește condițiile legale pentru că 

art.3 din proiectul de hotărâre spune că decontul se va face: „operatorii de 

transport vor emite abonamente cu tarif redus, respectiv gratuitateˮ, art.4 

„operatorii de transport vor prezenta documentele doveditoare la consiliul 

județean pentru efectuarea decontuluiˮ este un articol  care este imposibil de pus 

în aplicare pentru că nu este în concordanță cu prevederile Legii nr.92. Vreau să 

mai atrag atenția asupra unei chestiuni, dumneavoastră spuneți aici „ se aprobă 

subvenționarea cu 50% a transportului public de călători organizat de operatorii 

autorizați de Consiliul Județean Constanțaˮ. Consiliul Județean Constanța nici nu 

are calitatea să îi autorizeze pe operatori. Autorizarea lor se face de către A.R.R., 

de Ministerul Transportului prin A.R.R., deci noi nu putem să facem pentru că nu 

avem competență să facem acest lucru. De aceea am făcut precizarea că la acest 

moment operatorii aceștia nu sunt autorizați de consiliul județean. 

 

Dl. Niculescu  George Sergiu: Traseele! 

 

Dna. Belu Mariana: Aici scrie operatori nu trasee. 

 

Dl. Niculescu  George Sergiu: Îndreptăm. 

 

Dna. Belu Mariana: Nicio problemă, îndreptăm la propunerea dumneavoastră, 

nu este niciun fel de problemă, sigur că da. Orice modificare pe care o solicitați o 

supunem votului și modificăm proiectul.  
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 Deci acesta este punctul de vedere raportat la propunerile din proiectul 

dumneavoastră de hotărâre, la acest moment, cel puțin articolul 4 este în 

contradicție totală cu ceea ce spune Legea nr.92. Adică, decontul nu se face așa, 

vin, aduc niște foi ștampilate și dau niște bani. Păi ce bani dau, că nu am tariful 

aprobat, nu am cotractul de delegare, nu am nimic, cum să îi plătesc dacă nu am 

în spate documentele legale. Probabil că în momentul în care, dacă s-ar întâmpla 

așa, primul funcționar, cel care pune viza C.F.P. pe o operațiune financiară, nu o 

va pune pentru că nu va avea în spate acele angajamente legale care îi permit să 

pună viza C.F.P. 

 

Dl. Matei Radu Bogdan: Art. 23 punctul 2 alineatul a) „în cazul unei obligații de 

exploatare sau de transport, valoarea subvențiilor este egală cu diferența dintre 

diminuarea cheltuielilor și diminuarea veniturilor operatorilor de transport, 

transportatorilor autorizați care efectuează transportul public local de persoane 

care a rezultat dacă respectivul operator de transport nu a respectat legislația 

respectivă.ˮ 

 

Dna. Belu Mariana: Confirmă ceea ce am spus eu, că dacă nu avem aceste date 

tehnice, nu avem cum să facem. 

 

Dl. Matei Radu Bogdan: Da, dar confirmă faptul că este din culpa noastră. 

 

Dna. Belu Mariana: Și dacă este din culpa noastră trebuie să greșim în 

continuare? Dacă doriți să faceți amendament, eu un amendament mi l-am notat. 

 

Dl. Goidea Florin : Propuneam să facem amendament astfel încât sunt ferm 

convins că niciunul dintre colegii mei, consilieri, nu este împotriva acestei 

subvenții. Nici de la PSD, nici de la PMP, nici de la PNL, nici de la ALDE, pentru 

că absolut toți avem copii, iar în rândul nostru sunt profesori, deci înțeleg foarte 

bine această temă. Domnii care au propus de la liberali poate că au o teamă că se 

va lungi cu această, se va trena cu aprobarea acestor lucruri o mulțime de timp. 

 Eu propun ca să dăm un aviz de principiu, pentru că așa cum ați zis, sunt de 

acord cu dumneavoastră, din punct de vedere al legalității aveți totală dreptate, să 

dăm un acord de principiu în care să stabilim cum a zis, 120 de zile, cam 4 luni de 

zile, dar nu mai târziu de începerea anului școlar 2019, să se rezolve această 

problemă. Pentru că altfel pierdem încontinuu timp la un lucru care toți suntem de  

acord să îl facem. Aceasta este părerea mea, amendamentul meu este: 4 luni de 

aici îninte, nu mai târziu de 1 septembrie 2019. 
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Dl. Donțu Gheorghe : Dați-mi voie să vă spun ceva. Am tot ezitat, să cuvântez, 

să nu cuvântez, să spun și eu câteva lucruri.  

 Este limpede că suntem în plin exercițiu electoral, însăși modul de 

prezentare al proiectului, care suferă modificări de la minut la minut, din 10 în 10 

minute, din 2 în 2 ore, ba că modificăm așa, ba că îl facem alt fel, asta reprezintă 

faptul că a fost făcut pe picior și în interes electoral.  

 Am să spun cu prietenie, e corect! Aveți tot dreptul să faceți imagine, să 

profitați, este un proiect mai de grabă care s-ar potrivi stângii, adică Partidului 

Social Democrat, și l-au însușit cei din dreapata, până aici sunt total de  acord. Ce 

nu pot fi de acord este faptul că el este așa cum spun comisiile, este la ora asta 

ilegal, inoportun și nesustenabil, și insistăm și tot încercați să găsiți argumente 

care nu se susțin, că el trebuie pus acum. Și am să vă spun ceva, de fapt poate că 

vorbesc și din punct de vedere electoral, dar cel mai mult mă interesează, pentru 

publicul ăla de acolo, „mâzgâlițiiˮ ăia de copii care nu au nici o vină. 

 

Dl. Crușoveanu Marian: A, din punctul de vedere al dumneavoastră nu este 

electoral deloc, cu afirmația făcută de dumneavoastră, nu? 

 

Dl. Donțu Gheorghe : Am să le spun ceva: să știți copii că există o lege, ei trebuie 

să știe asta, care interzice folosirea în clipuri publicitare a copiilor fără acordul 

părinților. Să țineți minte asta. Și pentru dumneavoastră este valabil. Vă 

mulțumesc. 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Vă mulțumesc domnule Donțu. 

 

Dl. Crușoveanu Marian: Domnule Donțu, din punctul dumneavoastră de vedere 

cum ar trebui să decurgă o ședință de consiliu județean? Să dau un exemplu: 30 

de proiecte pe ordinea de zi și să nu dureze, toată lumea vine, ridică mâna și pleacă 

sau se abține. Domnule suntem în plenul consiliului județean, puteam delibera, 

negocia, media, păi asta înseamnă, nu ne acuzați atunci când stăm și ne răzgândim. 

A venit domnul Goidea cu o propunere, tocmai asta înseamnă să faci. Nu venim 

și ridicăm mâna și gata. Puneți-vă niște cartoline cu fețele dumneavoastră acolo, 

cu mâinile ridicate și gata.  

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Vă mulțumesc domnule Crușoveanu. Vă rog 

domnule Bizineche. 

 

Dl. Bizineche Adrian: Aș vrea să adaug că Legea nr.92 ne obligă ca și consiliu 

județean să acordăm aceste facilități. Deci degeaba stabilim noi acum un timp 

Legea nr.92 ne obligă să acordăm aceste facilități. De data aceasta nu mai este 
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vorba, vrea consiliul județean să dea sau să nu dea.  Eu vorbesc de Legea nr.92 

din decembrie, care spune foarte clar ce are de făcut consiliul județean. 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Am să dau cuvântul și unui reprezentant al 

Asociației Elevilor din Constanța. Vă rog. 

 

Dl. Tănase Mihai: Bună ziua, mă numesc Tănase Mihai, președintele Asociației 

Elevilor din Constanța. Astăzi sunt în fața voastră ca să vă adresez câteva cuvinte, 

dumneavoastră, mă scuzați, ca să vă adresez câteva cuvinte referitoare la acest 

proiect. În primul și în primul rând referitor la procedurile de aplicare, cred că 

această pledoarie ar trebui ținută Direcțiilor de specialitate și nu consilierilor 

județeni pentru că nu ei sunt executivul, nu ei aplică efectiv hotărârile. În al doilea 

rând în momentul de față discuțiile care se poartă în plenul acestui consiliu 

județean nu ajută cu absolut nimic elevii. Ce ar ajuta elevii ar fi ca dumneavoastră 

să vă asumați responsabilitatea, să votați pozitiv acest proiect iar ulterior acesta să 

fie aplicat.  

 Eu vreau să fac un anunț, că toți consilierii județeni care vor vota împotriva 

acestui proiect și implicit împotriva drepturilor elevilor, mâine de dimineață vom 

intenta o plângere penală împotriva lor. Mulțumim frumos. 

 

Dna. Belu Mariana: Știi ce însemnă asta? Asta însemnă șantaj, să ameninți 

consilierii că le faci plângere.  

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Bun. Vă rog frumos, liniște vă rog. Mai există 

cineva din rândul consilierilor județeni care dorește să ia cuvântul? 

 

Dl. Donțu Gheorghe : Nu trebuie să ne surprindă atitudinea unor copii pe care îi 

păcăliți și pe care îi aduceți în halul ăsta. Ascultați-mă ei nu au nici o vină. Marian, 

cu toată prietenia, nu se face, în felul ăsta de a face politică coborâm standardul în 

jos, cât mai jos, și dați-mi voie, și pe victorii dacă vreți, pe victorii de etapă vi se 

pare că ați punctat, pierdem cu toții.  

 Copii nu vă mai lăsați antrenați într-un asemenea joc fiindcă nu știți despre 

ce este vorba. Pentru că eu am spus la figurat să vă luați acordul părinților, repet 

sunteți într-o eroare, nu puteți deveni stăpânii unui consiliu, și dumneavoastră 

copii avem nevoie de opoziție puternică ca noi să nu facem greșeli. Marian, asta 

nu este opoziție! Mulțumesc. 

 

Dl. Niculescu George Sergiu : Domnule Donțu, dați-mi voie să răspund la ce ne 

acuză domnul consilier, că încercăm să manipulăm. Eu cred că tinerii sunt în sală 

aici și pot spune în primul rând , dacă chiar se simt manipulați de către consilierii 
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PNL și eu nu înțeleg de unde atâta vehemență din partea dumneavoastră împotriva 

consilierilor liberali care au inițiat un proiect de hotărâre în conformitate cu Legea 

nr.92 la care facem referire acum și de unde toate aceste acuzații că încercăm să 

punctăm electoral, când vrem să facem un proiect de hotărâre în binele elevilor 

din județ și de ce suntem noi acuzați de manipulare când vrem să venim, să 

acordăm ce li se cuvine acestor elevi.  

 Nu vedeți că duceți discuția din consiliul județean de la politică la 

manipulare? Manipularea este un instrument de propagandă pe care poate 

dumneavoastră îl cunoașteți mai bine fiind mai în vârstă ca mine, eu și cu colegii 

mei tineri nu avem nicio legătură cu propaganda și cu manipularea și vă 

mulțumesc frumos. 

 

Dna. Bercaru Nicoleta : Dacă îmi dați voie, pentru că sunt în domeniu și am zis 

să tac, dar totuși nu pot. Dacă eu mă apuc să fac politică în școală este ilegal. 

Faptul că acești copii sunt aduși aici, în miezul politicii este mizerabil. Dați-mi 

voie să termin că nu s-a băgat nimeni peste dumneavoastră.  

 Copii pe care îi avem aici sunt minori, sunt minori! Deci ei nu au voie fără 

părinții lor. Acesta este un aspect și eu vorbesc din punctul de vedere al 

directorului de școală, da? Deci nu avem voie să profităm de ei în felul acesta.  

 Dar vin și eu cu o întrebare către fiecare dintre dumneavoastră, pentru că 

atâta punem preț pe nevoia copiilor de a merge cu transportul în comun jumătate 

de preț sau gratuit. Da! Nu cred că vreunul dintre noi spune „nuˮ la așa ceva. 

 Fiecare dintre noi avem copii, eu ca director de școală știu mai bine nevoile 

acestor copii, dar vin eu și vă întreb domnilor consilieri câți dintre dumneavoasră 

ați fost într-o școală de oraș, de la țară în adevăratul sens al cuvântului și să vedeți 

nevoile reale ale acestor copii. Pentru că nu au nevoie numai să meargă, nu este 

nevoie să vină ei aici. De câte ori ați fost dumneavoastră personal, ar fi interesant 

să spuneți celor de la comisie de aici ce probleme ați identificat.  

 

Dl. Niculescu George Sergiu : Eu sunt tată a doi copii și îi duc în fiecare 

dimineață la școală de cinci ori pe săptămână. 

 

Dna. Bercaru Nicoleta : Să vă trăiască! Nu vorbesc din punctul ăsta de vedere, 

nu, dumneavoastră ca părinte aveți altă poziție, eu știu bine ce vorbesc, eu știu 

bine ce probleme au. Acum vreau să vă dau un exemplu, dacă imi permiteți, 

lucruri pe care noi le vedem la școală, noi le vedem, da? profesorii, diriginții, 

învățătorii, directorii. Sunt părinți care ajung la divorț, unul într-o parte și unul 

într-o parte și trag de copii. E al meu, e al meu. Nu te las să-l vezi, nu te las să 

faci. Deci asta facem noi acum cu ei. E al meu, e al meu, da? și el vede unde se 

așază, de care parte.  
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Dl. Learciu Dumitru Daniel: Domnul Enescu vă rog. 

 

Dl. Enescu Dumitru Marius: Vroiam să atrag atenția asupra faptului că grupul 

nostru a inițiat și a început deja un proiect legat de școlile din județ care nu au 

toalete cu apă curente, tot în scopul manipulării. Da, sunt 9 școli spre care ne-am 

îndreptat atenția și completăm și la celelalte. Pe de altă parte eu cred că elevii, 

copii care sunt aici, alături de noi, au venit în calitate de membri ai unei comisii 

unde nu au fost invitați cu părinții. Dacă le dați voie să facă comisii și asociații 

atunci ei au dreptul, însemnă, să-și exprime punctul de vedere nu să fie trimiși 

acasă cu părinții de mână. Cu tot respectul și eu sunt cadru didactic dar sunt 

universitar și știu și eu despre ce vorbesc.  

 În altă ordine de idei, apropo de chestiunea manipulării, nu cred că grupul 

nostru i-a invitat pe copii aici. Ei au aflat că se dezbate un subiect foarte fierbinte, 

știu că pentru dumneavoastră reprezintă un cartof fierbinte subiectul ăsta, dar 

presiunea pe care noi am încercat să o exercităm este tocmai datorată faptului că 

s-a întârziat, după părerea mea, într-un mod inexplicabil la implementarea 

prevederilor legii care au apărut din luna decembrie. Nici vorbă, nu am auzit să 

încercăm să punem la punct această, mă rog, direcție de transporturi sau cum se 

numește ea, și atunci sigur că o soluție este să cădem de acord asupra a ce facem, 

e în fond un plan de acțiune pe care îl putem pune și pe plan cincinal ce, înainte 

se putea, acum nu putem? Pentru că s-ar putea, peste 3-4 luni când apare acea 

direcție să se ridice cineva, probabil nu de la noi, și să spună domnule eu nu mai 

sunt de acord cu treaba asta. Adică adoptarea acestui proiect ar însemna ca toți să 

fim de acord că într-adevăr copii merită acest lucru. Nu că se poate sau că nu se 

poate acuma. Atâta tot cerem.  

 Dacă împingem treaba asta politic și o ducem înainte, o dăm de-a dura până 

când se distruge, o să vedem și probabil când partidul dumneavoastră o să ajungă 

la procentul laptelui degresat, o să vă dați seama mai bine.  

 

Dl. Măndilă Gheorghe: Doresc să aduc la cunoștința colegilor mei că respingem 

hotărât afirmația că noi îi manipulăm pe acești elevi și că i-am adus aici. Din ce 

îmi aduc aminte și în mandatul trecut veneau, la vicepreședintele Cristinel 

Dragomir și tot așa se contraziceau cu el. Au mai fost de nenumărate ori și tot așa 

s-au contrazis cu președintele Țuțuianu și cu vicele Palaz. Eu nici nu îi cunosc 

personal pe acești copii, știu doar că reprezintă o asociație și insistă pe această 

temă, cam atât. Nu i-am adus noi aici. 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Bun. Vă mulțumesc. Nu am să mai dau a doua oară 

cuvântul reprezentantului Asociației Elevilor. Consider că a avut o exprimare 
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nefericită, mă rezum la acest punct de vedere, că este o exprimare doar nefericită, 

nu se poate proceda într-un plen lărgit al consiliului județean la asemenea 

amenințări. Bun! Domnul Lămureanu. 

 

Dl. Lămureanu Gheorghe: Domnule vicepreședinte, doamna secretar. Îmi aduc 

aminte, acum câteva sesiuni de ședință în urmă că am aprobat serii de câte 10.000, 

15.000 euro ajutoare pentru niște persoane care aveau nevoie de ele și la prima 

vedere când am citit un decont scria două bile București -Roma 1.800 lei pe 

bucată, cheltuieli diverse și diferență de prețuri la mâncare. Decontul acela cum a 

fost făcut și aici desfacem firul în patru pentru niște copii? 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Acolo avem procedură. 

 

Dl. Lămureanu Gheorghe: Și m-aș adresa, nu copiilor ăștia tineri, care au IQ-ul 

mult mai dezvoltat decât noi ăștia mai duși, dar m-aș adresa celor de-o seamă cu 

mine care am făcut naveta acum 50 de ani și ce ne bucuram când fentam de 50 de 

bani sau de 1 leu, troleul,  și ne rămânea pentru un covrig.  

 Nu ar fi păcat ca oamenii ăștia, nu ar fi păcat ca acești copii să fie luați în 

bătaie de joc? Este un copil, nu avem de ce să îl acuzăm, el așa cum gîndește este 

sincer. Așa cum gândește așa vorbește. Poate îi pare rău acum că a zis ultima frază. 

Dar hai, hai să nu ne luăm de copii ăștia. Hai să facem ceva pentru copii ăștia. 

Dacă vreți eu sunt în asentimentul unui consilier, să lăsăm proiectul să îl facă 

altcineva din alt partid, numai de dragul de a vota alături de ei. 

 

Grupul PNL: Se solicită o pauză de 5 minute. 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Înainte de a fi de acord cu acea pauză de 5 minute 

pe care a solicitat-o grupul PNL vreau să imi exprim și eu punctul de vedere.  

 Ați avut în față argumente pro și contra, din punctul meu de vedere, și aici 

este opinia mea, pe care sper să o împărtășească și alți colegi, eu vreau să vă spun 

că achiesez la părerea doamnei secretar a consiliului județean, care este un 

profesionist desăvârșit și înclin cu fermitate să cred că la momentul acesta noi nu 

putem să procedăm la a vota acest proiect de hotărâre, putem să amânăm dacă 

doriți, putem să ne abținem, pentru că este un proiect important. Consiliul județean 

a avut întotdeauna deschis dialogul cu această asociație și cu alte asociații. 

Educația este o chestiune extrem de importantă pentru consiliul județean dar atâta 

timp cât nu sunt întrunite condițiile legale pentru a proceda la acest vot, părerea 

mea este că ar trebui să mai așteptăm și eu unul vă invit să reflectați în această 

pauză. Vă mulțumesc. 
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<<PAUZĂ>> 

 

Dna. Belu Mariana: Gata amendamentele? 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Vă rog doamna Belu dați citire amendamentelor 

făcute de către grupul PNL. 

Dna. Belu Mariana: Deci în pauză, grupul PNL, inițiatorii de altfel ai acestui 

proiect, au făcut niște amendamente și mici modificări pe articolele din proiectul 

de hotărâre și proiectul sună așa, acum în urma amendamentelor: 

  

- Art.1 Se aprobă subvenționarea cu 50% a transportului public județean de 

călători, organizat de operatorii de transport pe traseele aprobate de Consiliul 

Județean Constanța. 

- Art.2 Se aprobă subvenționarea cu 100% a transportului public de călători 

organizat de operatorii de transport pe traseele aprobate de Consiliul Județean 

Constanța pentru elevii și studenții orfani, cu cerințe educaționale speciale, 

proveniți din sistemul de protecție specială a copilului și pentru care s-a stabilit 

o măsură de protecție specială. 

- Art.3 Se mandatează președintele consiliului județean să demareze procedurile 

legale pentru înființarea, organizarea și funcționarea a unui serviciu public de 

transport județean astfel încât până la începerea anului școlar 2019-2020 

prevederile articolului 1 și 2 ale prezentei hotărâri să intre în vigoare. 

- Art.4 Președintele consiliului județean împreună cu aparatul de specialitate vor 

informa periodic consiliul județean cu privire la stadiul etapelor necesare 

înființării serviciului public de transport județean. 

- Art.5 Direcția Administrație Publică și Juridică va comunica prezenta hotărâre 

celor interesați. 

 Deci aceasta este forma finală, urmare a amendamentelor propuse de 

inițiatorii proiectului de hotărâre. 

 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: O să procedăm la vot. Am să o rog pe doamna 

secretar să nominalizeze pe fiecare consilier județean în parte ca să-și exprime 

votul. 

 

Dna. Belu Mariana: O să vă rog să facem un vot nominal, pentru că am mari 

surprize la astfel de proiecte. V-aș ruga să fiți de acord să facem un vot nominal, 

fiecare consilier să spună cum votează. Este rușinos, sau cum? 

 

Dl. Iordache Marian: Nu, nu, nu. Este în regulă! 
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Dna. Belu Mariana: Au fost dezbateri, au fost discuții, cred că un vot nominal se 

impune. Dacă sunteți de acord. 

 

Bereş Adrian-Petre: Mă abțin. 

Bizineche Adrian: Abținere. 

Bercaru Nicoleta: Mă abțin. 

Bola Bogdan-Alexandru: Pentru 

Boldea Lavinia absentă 

Ciobanu Cosmin: Abținere. 

Crușoveanu Marian: Pentru. 

Donţu Gheorghe: Mă abțin. 

Drăghici Rareș: Mă abțin. 

Enescu Dumitru-Marius: Pentru. 

Florea Dumitru: Mă abțin. 

Găluşcă Constantin: Mă abțin. 

Gheorghe Veronica-Adriana: Mă abțin. 

Gima Stelian: Pentru. 

Goidea Florin: Pentru. Pentru că am făcut amendamente. 

Iordache Marian: Pentru. 

Lămureanu Gheorghe: Pentru. 

Learciu Dumitru-Daniel: Mă abțin. 

Lebidov Steluța: Mă abțin. 

Lokman Ionela: Mă abțin. 

Marinescu Ion: Mă abțin. 

Matei Radu-Bogdan: Pentru. 

Măndilă Gheorghe: Pentru. 

Memiş Baiazid: Pentru. 

Moldovanu Vasile absent 

Nedelcu Sabrina-Maria absent 

Niculescu George-Sergiu: Pentru. 

Niță Luminița: Abținere. 

Palaz Claudiu-Iorga absent 

Pintilie Mircea absent 

Popa Liviu: Pentru. 

Stanca Costel: Pentru. 

Şavlovschi Marcel : Mă abțin. 

Topolov Gianina Ionela: Pentru. 

Turcu Daniel absent 

Ţuţuianu Marius-Horia absent 

Zahariuc Cristian-Florin: Pentru. 
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Dna. Belu Mariana: Și avem 15 – 15, ceea ce însemnă că este o hotărâre care are 

nevoie de cvorumul majorității celor prezenți, nu a celor în funcție. Din 30 ar fi 

trebuit să fi fost 16, partea cea mai mare dintr-un întreg. Din păcate proiectul de 

hotărâre a picat. Fără voturi împotrivă. 

Dl. Learciu Dumitru Daniel: Bun. Având în vedere cele exprimate de către 

dumneavoastră proiectul nu a trecut și declar închisă această ședință. Vă 

mulțumesc! 

 

 

X 
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